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Zápis z jednání Komise pro životní prostředí Mníšek pod Brdy ze dne 09.12.2024 

 
Program jednání KŽP dne 09.12.2024 
 
1. Schválení programu jednání a určení zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
2. Úkoly uložené Radou města či jednotlivými odbory městského úřadu. 
2.1 Konkrétní managementová opatření ve VKP Pivovárka  
3. Různé 
 
 
Přítomni: Jiří Rom, Jana Vítková, Jaroslav Salava, Libor Čermák, Hana Tůmová, Milan Bochenek 
Omluveni: Martin Cihla, Dana Dalešická 

 
Jednání zahájeno 19:10. 
Jednání ukončeno 20:40. 
 
 

1. Schválení programu jednání a určení zapisovatele a ověřovatele zápisu. 
Komise odhlasovala program. Jako zapisovatele zvolila Jiřího Roma a jako ověřovatelku Janu Vítkovou 

PRO: 6  PROTI: 0  
 

2. Úkoly uložené Radou města či jednotlivými odbory městského úřadu. 
 

2.1 Konkrétní managementová opatření ve VKP Pivovárka  

 
Komise navrhuje vycházet při údržbě VKP Pivovárka ze zpracovaného „Plánu péče o významný krajinný 
prvek Pivovárka“. Konkrétní opatření pro nejbližší období navrhuje následující (viz také přiložená mapka 
se zakreslenými ploškami): 
- Během nadcházejícího zimního období, resp. období vegetačního klidu vyřezat v rámci několika 

dílčích ploch keřovou, případně stromovou vegetaci. Tyto plochy jsou v přiložené mapce znázorněny 
žlutě. V rámci žlutě vyznačené plochy, která se nachází přibližně uprostřed Pivovárky, je nezbytné 
ponechat stávající vzrostlé stromy a vyřezat pouze zmlazené keře či menší stromky, které nevhodně 
zahušťují prostor. 

- Štěpku z vyřezané hmoty není žádoucí ponechávat na lokalitě, ale naopak je velmi vhodné použít ji 
při mulčování výsadeb v různých částech města. 

- Do začátku jarního období pokosit východní okraj Pivovárky, který v současné době pokosen není. 
- Pokosenou hmotu je potřeba odklidit a odvézt z lokality. 
- Během roku 2025 začít a v následujících letech pokračovat v kosení celé Pivovárky, s výjimkou ploch, 

které jsou vypásány ovcemi. Plocha kosení je v přiložené mapce zvýrazněna růžově. Do plochy kosení 
jsou zahrnuta i místa, ve kterých dojde během nastávající zimy k výřezu křovin. 

- Optimální frekvence sečí je 2x ročně. První seč by měla být provedena do 15.6., druhá seč by měla 
být provedena po 31.8. Při každé seči musí v rámci kosené plochy zůstat 10 – 20% plochy 
nepokoseno. Nepokosené území nemusí být celistvé a může být rozděleno do vícero menších plošek. 
Nepokosené plochy při první a druhé seči musí být na rozdílných místech. 

- Pokosená hmota z obou sečí musí být z plochy odstraněna. Není možné nahradit kosení 
mulčováním. (Pokosená nebo mulčovaná hmota vytváří na povrchu příkrov, jakousi pokličku, skrze 
kterou dokáže prorůst jen omezené množství druhů rostlin. Druhová pestrost poměrně rychle mizí.) 

- V navazujícím kroku je vhodné pročistit (i za pomoci techniky – např. menšího bagru) odvodňovací 
strouhu ve východní části Pivovárky. 
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Komise pro životní prostředí nabízí součinnost při konkrétním zadání dílčích prací v rámci VKP Pivovárka, 
aby se předešlo nedorozuměním ať již na straně zadavatele, dodavatele, či dozorujícího orgánu státní 
správy. 
 

 
 

 

3. Různé  
 

3.1 Borovice na parkovišti u restaurace Marjána 

Nešetrný zásah spočívající ve změně povrchu půdy z propustného na nepropustný (živice), 
provedený na pozemku 2922/7, k.ú. Mníšek pod Brdy, byl Komisí již jednou komentován, neboť nově 
vzniklou asfaltovou plochou byl překryt de facto celý kořenový systém zde rostoucí letité borovice. 
Vlastník pozemku a realizátor zásahu byl následně Městem vyzván k zjednání nápravy dle 
doporučení Komise, tj. opatrnému odstranění živičného povrchu a vytvoření prostoru kolem kmene 
borovice o průměru alespoň 2 m. 
Komise upozorňuje, že došlo pouze k částečné nápravě. Nově vytvořený kruh kolem kmene je 
nedostatečný. Komise proto doporučuje, aby byl vlastník opakovaně vyzván ke zjednání požadované 
nápravy. Jelikož je navíc velmi pravděpodobné, že realizátor stavební činnosti provedl tento zásah 
bez jakéhokoliv povolení příslušných úřadů, doporučuje Komise Radě nechat prověřit legálnost 
celého zásahu. 
 

3.2 Meteostanice 

Komise byla seznámena s informací z listopadového Zpravodaje, týkající se instalace 6 čidel nové 
meteostanice. Komise doporučuje, aby s výsledky prvního měření zejména čidla pro měření hluku, 
prachových částic a NO2/O3 bylo seznámeno jak vedení města, tak i široká veřejnost. Komise také 
žádá o předložení technických parametrů projektu (tj. jaké hodnoty se budou měřit a s čím se budou 
porovnávat).  
 
Další jednání Komise je naplánováno na 27.1.2025 
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